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Vážený pane premiére,  
 
rád bych podpořil nabídku starosty Krásné Lípy, resp. předsedy Sdružení pro rozvoj 
Šluknovska (18 obcí Šluknovského výběžku) Jana Koláře , uspořádat jedno z příštích 
výjezdních zasedání vlády ČR do tzv. Šluknovského výběžku, např. ve městě Krásná 
Lípa v nejsevernějších Čechách. 
  
I v rámci strukturálně nejvíce postiženého regionu Severozápad existují různě 
znevýhodněná dílčí území. A jedním z těch nejodstrčenějším a nejzapomenutějším je 
Šluknovský výběžek v Ústeckém kraji.  
 
To už se opravdu do vládních polobotek musí valit hodně zkalené vody, aby si na tento 
cíp naší země vládní představitelé vzpomněli. Třeba dojít k mačetovému útoku a probíhat 
demonstrace v rámci Šluknovských nepokojů v roce 2011 jako následek neřešené 
zvýšené kriminality, kdy se zde na základě žádosti starostů měst Šluknovska o pomoc 
při řešení bezpečnostní situace ve Šluknovském výběžku po několikatýdenním naléhání 
objevil tehdejší premiér Petr Nečas, který odjížděl s mnoha přísliby, dodnes bohužel 
planými. 
 
Nebo v roce 2014, když po dalších letech naléhání místních starostů, kterým vadilo 
(stejně tak  jako dnes), že problémy výběžku se stále zhoršují a vláda je stále nijak  neřeší, 
konečně dorazili na inspekční cestu na Šluknovsko ministři Milan Chovanec, Jiří 
Dienstbier a ministryně Michaela Marksová-Tominová. Po tvrdém střetu s realitou zde, 
kdy po návštěvě místních vyloučených lokalit nechtěli tito zástupci vlády věřit vlastním 
očím, slibovali hory, doly -  změny v oblasti sociálních dávek, změnu a posílení boje 
s kšeftaři s chudobou, tažení proti drogám a narkomafii, navýšení počtu policistů atd. Nic 
ze slibů se opět nikdy neuskutečnilo a v mnoha ohledech je dnes situace horší, než 
bývala. 
 
Pak zde byl ministr Adam Vojtěch v roce 2019 podepsat memorandum 
o přeshraniční spolupráci v oblasti zdravotní péče, prezentované pod bombastickými 
titulky jako „Velký den pro obyvatele Šluknovského výběžku“.  
 
 
 
 
 



 

 

 
Tento „velký den“ ministr Válek letos označil jako „od začátku vědomý podvod 
a manipulaci“, jako pusté a technicky zcela nerealizovatelné sliby. Dodnes tak žádná 
slibovaná přeshraniční péče nefunguje, navzdory žalostné dostupnosti české zdravotní 
péče a dalších veřejných služeb 
 
Pak Andrej Babiš navštívil výběžek v rámci své volební kampaně a exministryně 
životního prostředí Anna Hubáčková do regionu přijela vloni v létě při největším 
požáru v historii České republiky v Českém Švýcarsku.  
 
To snad postačuje jako dostatečná ukázka toho, kdy a za jakých okolností do 
Šluknovského výběžku vládní představitelé jezdí.  
 
Nebylo by proto od věci tuto neblahou tradici porušit a naplánováním zasedání vlády 
např. ve městě Krásná Lípa, či jinde ve Šluknovském výběžku, kde se vládní představitel 
objeví, jen když se tu rozhoří ty největší požáry v České republice, ať už jako metafora 
nebo doslova, demonstrovat, že se o problémy lidí i v okrajových částech republiky 
dokážete zajímat i bez ohně a odjet pro tentokrát jen s takovými sliby, které vláda dokáže 
přeměnit ve skutek?  
 
Opět připomínám, že Šluknovský výběžek je vyloučený v rámci vyloučeného regionu, kde 
přetrvává obchod s chudobou, kde se koncentrují vyloučené lokality a problémoví 
obyvatelé. Kam ani po 30 letech příprav - jakkoli to je těžko k uvěření - stále není 
vybudováno nové vedení 110 kV… Kde pod neúčinným a bezzubým dohledem ČTU 
absentuje pokrytí TV a R signály - například Český rozhlas Plus zde stále nenaladíte… 
Kde zůstává nedostupná zdravotní péče, za kterou musí lidi jezdit do vnitrozemí a ztratí 
tím celý den, protože jen cesta do Prahy veřejnou dopravou stále trvá přes tři hodiny jako 
před 100 lety. Často není důvod divit se, proč je tolik místních lidí naladěno nepřátelsky 
vůči systému a nedůvěřuje vládám, protože s každou novou se to jen zhorší…  
Kdo jiný než Vaše vláda to může změnit, dokud je ještě čas?  
 
Děkuji.   
 
S přáním hezkých letních dnů Vás zdraví 
 
 
 

       
   
 
 
Vážený pan 
Prof. PhDr. Petr Fiala, Ph.D., LL.M. 
předseda vlády České republiky 
PRAHA 
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